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Oœwiadczenie skierowane do dyrektor Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej Agnieszki Odorowicz

Szacuje siê, ¿e w Polsce ¿yje kilkaset tysiêcy osób g³uchych i niedos³ysz¹cych. Zmagaj¹ siê one co-
dziennie z wieloma trudnoœciami. Znaczna czêœæ z nich to ludzie wykszta³ceni, interesuj¹cy siê ró¿nymi
dziedzinami kultury, miêdzy innymi sztuk¹ filmow¹.

Podczas moich dy¿urów senatorskich osoby te, niestety, wielokrotnie skar¿y³y siê, ¿e dostêp do sztu-
ki filmowej jest w ich przypadku znacznie utrudniony. Pozbawieni s¹ mo¿liwoœci udzia³u w premierach
polskich produkcji, bo na kopiach nie ma napisów. Skazani s¹ na d³ugie oczekiwanie, a¿ do momentu,
w którym obraz uka¿e siê na p³ytach DVD lub zostanie wyemitowany przez telewizjê, a wiadomo prze-
cie¿, ¿e dla prawdziwego konesera filmu obraz nale¿y ogl¹daæ w kinie, na odpowiednio du¿ym ekranie
z profesjonalnym nag³oœnieniem i w odpowiedniej atmosferze.

Ta sama sytuacja dotyczy filmów animowanych, które w ostatnim czasie bij¹ frekwencyjne rekordy, a og-
l¹dane s¹ zarówno przez starszych, jak i najm³odszych widzów. Niestety, osoby g³uche s¹ równie¿ tej mo¿liwo-
œci pozbawione. Problem najboleœniej dotyka dzieci, które czuj¹ siê gorsze od zdrowych rówieœników.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pani Dyrektor z proœb¹ o rozwa¿enie mo¿liwoœci umieszczania napi-
sów na kopiach polskich filmów, a tak¿e filmów animowanych, chocia¿by na ich czêœci. Kopie mog³yby
wtedy stopniowo trafiaæ do kin.
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